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Møteprotokoll 

Bystyret 

 
Dato: 26.09.2019  
Tid 10:30 – 15:35 
Sted: Bystyresalen, Arendal kultur- og rådhus  
 
 
Møtende medlemmer: 
Navn Funksjon Parti Vara for 

Robert Cornels Nordli Ordfører Ap  
Terje Eikin Varaordfører KrF  
Nina Jentoft Utvalgsmedlem Ap  
Atle Svendal Utvalgsmedlem Ap  
Jelena Høegh-Omdal Utvalgsmedlem Ap  
Anniken Solfjeld Pedersen Utvalgsmedlem Ap  
Asbjørn Karl Olsen Utvalgsmedlem Ap  
Vanja Grut Utvalgsmedlem Ap  
Gjermund Orrego Bjørndahl Utvalgsmedlem SV  
Josef Hæier Utvalgsmedlem Ap  
Marte Næss Thomassen Utvalgsmedlem Ap  
Morten Kraft Utvalgsmedlem Ap  
Jarl Steinar Odinsen Utvalgsmedlem Ap  
Kristin Lorentsen Utvalgsmedlem Ap  
Ingebjørg Berstad Torp Utvalgsmedlem KrF  
Ole Glenn Tvermyr Utvalgsmedlem KrF  
Einar Krafft Myhren Utvalgsmedlem SV  
Rune Sævre Utvalgsmedlem SV  
Pål Koren Pedersen Utvalgsmedlem V  
Cathrine Høyesen Hall Utvalgsmedlem V  
Milly Olimstad Grundesen Utvalgsmedlem Sp  
Geir Fredrik Sissener Utvalgsmedlem H  
Kristoffer Andreas Lyngvi-Østerhus Utvalgsmedlem H  
Roar Gundersen Utvalgsmedlem H  
Per-Jakob Haakstad Utvalgsmedlem H  
Gunn Haga Brekka Utvalgsmedlem H  
Kai Olav Fredriksen Utvalgsmedlem H  
Anders Kylland Utvalgsmedlem FrP  
Ingrid D. Skårmo Utvalgsmedlem FrP  
Torbjørn Nilsen Utvalgsmedlem FrP  
Liv Heidi Arnesen Utvalgsmedlem PP  
Knut Arne Tveiten Utvalgsmedlem HP  
Jan Askeland Varamedlem Ap Arne Jenssen (Ap) 
Vigdis Thorbjørnsen Varamedlem Ap Cathrine Krogstad Hansen (Ap) 
Erik Johan Tellefsen Lindøe Varamedlem H Maiken Messel (H) 
Ole Tom Tjuslia Varamedlem H Benedikte Nilsen Glommen (H) 
Frode Astrup Filseth Varamedlem FrP Åshild Bruun-Gundersen (FrP) 
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Maurith Julie Fagerland Varamedlem FrP Edward Terjesen (FrP) 
 
 
Forfall:  
Robert Myhren (H) hadde forfall. Ingen vararepresentanter kunne møte i hans sted. Det var 
dermed 38 representanter til stede i møtet. 
 
Permisjon: 
Gjermund Orrego Bjørndahl (SV) hadde permisjon fra kl. 11.00-11.35 og var ikke til stede 
under ordskiftet i sak PS 19/143. Han ankom møtet før votering.  
 
Liv Heidi Arnesen (Pp), Per Jakob Haakstad (H), Kristoffer Lyngvi-Østerhus (H) og Gjermund 
O. Bjørndahl (SV) fikk permisjon og forlot møtet kl 15.00, etter behandlingen av sak PS 
19/145. Det var dermed 34 representanter til stede i møtet etter dette, under orienteringen fra 
Arendal Eiendom KF.  
 
Orientering: 
Arendal Eiendom KF v/Per Johnsen orienterte kort om overskridelser i heisprosjektet til 
Fløyheia. 
 
Budsjettbehanding: 
Anders Kylland (Frp) ba om å utsette behandlingen av budsjettet fra november- til 
desembermøtet av hensyn til konstitueringen og påfølgende innkjøringsperiode for nytt 
bystyre. Ordfører Robert Cornels Nordli (Ap) vil undersøke konsekvensene av dette og gi en 
tilbakemelding.  
 
Inhabilitet: 
PS 19/145 Omtaksering eiendomsskatt – øk. og avtalemessige konsekvenser:  
Einar Krafft Myhren (SV) ble erklært inhabil. Ingen vararepresentanter tiltrådte møtet i hans 
sted.  
 
Bestilling av saker: 
Det ble under godkjenningen av PS 19/142 Referatsaker bestilt saker om barnevern og 
påkobling i Egelundveien. Ordfører Robert Cornels Nordli (Ap) bekreftet at disse kommer til 
behandling før jul. 
 
 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 

Harald Danielsen Rådmann 
Geir Skjæveland  Kommunalsjef 
Bente Rist Kommunalsjef 
Karl Mork Kommunalsjef 
Kristine Bjørndal Paulsen Rådgiver politisk sekretariat 
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SAKSLISTE  Side 

Godkjenning av innkalling 

Godkjenning av sakskart 
 

Politiske saker 
 

19/142  Referatsaker bystyret 26.09.19 5 

19/143  Ny Kommuneplan, samfunnsdelen 5 

19/144  Ny E 18 Dørdal-Grimstad - kommunedelplan-Sluttbehandling 6 

19/145  OMTAKSERING EIENDOMSSKATT -  ØK. OG AVTALEMESSIGE 
KONSEKVENSER 

8 
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Godkjenning av innkalling 

Vedtak: 
Innkallingen ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 
Godkjenning av sakskart 

 
Vedtak: 
Sakskartet ble enstemmig godkjent. 
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Politiske saker 

 
 

19/142 Referatsaker bystyret 26.09.19 

 
 

Arkivsak-dok. 16/29247-75 
Saksbehandler Kristine Bjørndal Paulsen 

 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Bystyret 26.09.2019 19/142 

 
 
Rådmannens forslag til vedtak 
Arendal bystyre tar referatsakene til orientering. 
 
 
 
Møtebehandling i Bystyret 26.09.2019: 
 
Møtebehandling 
 
Votering 
Rådmannens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bystyrets vedtak  
Arendal bystyre tar referatsakene til orientering. 
 
 
 
 
 
 

 

19/143 Ny Kommuneplan, samfunnsdelen 

 
 

Arkivsak-dok. 18/8788-16 
Saksbehandler Hans Birger Nilsen 

 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Kommuneplanutvalget 19.09.2019 19/121 
2 Bystyret 26.09.2019 19/143 

 
 
Arendal kommuneplanutvalg anbefaler enstemmig at Arendal bystyre fatter følgende 
vedtak: 
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Arendal bystyre vedtar å legge forslag til Kommuneplanens Samfunnsdel 2019-2029, 
høringsutkast datert 9.09.2019, ut til offentlig ettersyn i perioden 1. oktober 2019 til og med 
31. november 2019 i henhold til Plan- og bygningslovens § 11-14. 
 
 
 
Møtebehandling i Bystyret 26.09.2019: 
 
Møtebehandling 
Rådmannen v/kommunalsjef Geir Skjæveland orienterte kort om prosessen.  
 
Frode Filseth (FrP) fremmet følgende tilleggsforslag:  
Alle i kommunen som arbeider med næringsutvikling i Arendal, inkl. turistsjef skal rapportere 
i tertialrapport til bystyret om sin aktivitet og resultatene målt i ny næring og arbeidsplasser.              
 
 
Votering 
Kommuneplanutvalgets innstilling med tilleggsforslag fra Frode Filseth ble enstemmig 
vedtatt. 
 
Bystyrets vedtak  
Arendal bystyre vedtar å legge forslag til Kommuneplanens Samfunnsdel 2019-2029, 
høringsutkast datert 9.09.2019, ut til offentlig ettersyn i perioden 1. oktober 2019 til og med 
31. november 2019 i henhold til Plan- og bygningslovens § 11-14. 
 
Alle i kommunen som arbeider med næringsutvikling i Arendal, inkl. turistsjef skal rapportere 
i tertialrapport til bystyret om sin aktivitet og resultatene målt i ny næring og arbeidsplasser.              
 
 
 
 
 
 

 

19/144 Ny E 18 Dørdal-Grimstad - kommunedelplan-Sluttbehandling 

 
 

Arkivsak-dok. 17/9842-62 
Saksbehandler Kristin Fløystad 

 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Kommuneplanutvalget 19.09.2019 19/123 
2 Bystyret 26.09.2019 19/144 

 
 
Arendal kommuneplanutvalg anbefaler at Arendal bystyre fatter følgende vedtak: 
Arendal bystyre vedtar Forslag til kommunedelplan med konsekvensutredning for E18 

Dørdal – Grimstad, med plankart, bestemmelser, planbeskrivelse og KU-

sammenstillingsrapport datert 04.09.2019, i medhold av Plan- og bygningslovens  

§ 11-15.  



 

  side 7 av 9 

 
Arendal bystyre bemerker at det burde vært vedlagt en analyse av klimautslipp for bruk av 
veien, ikke bare bygg/drift. 
 
 
 
Møtebehandling i Bystyret 26.09.2019: 
 
Møtebehandling 
Rådmannen v/kommunalsjef Geir Skjæveland orienterte kort om prosessen.  
 
 
Anne Cathrine Høyesen Hall (V) fremmet følgende alternative forslag på vegne av V og SV: 
Arendal bystyre avslår Forslag til kommunedelplan med konsekvensutredning for E18 Dørdal 
- Grimstad, (strekningen Arendal -Grimstad) med plankart, bestemmelser, planbeskrivelse og 
KU- sammenstillingsrapport datert 04.09.2019, i medhold av Plan- og bygningslovens § 11-
15 med følgende begrunnelse: 

 Veiprosjektet er samfunnsøkonomisk ulønnsomt. 
 Ny E18 vil medføre for store naturinngrep, for store inngrep i nærmiljøet med tanke 

på støy og for stor luftforurensing sett i forhold til behovet for ny vei. 
 Ny vei utfordrer overordna klimamål og samfunnets mål om 0-vekst i persontrafikk 

med bil ved at den legger til rette for privatbil i langt større grad enn den gjør for 
kollektivtransport, sykkel og gange. 

 Arendal bystyre vil også påpeke at vurdering av lavere hastighet - som vil gjøre det 
mulig med mindre naturinngrep - ikke er vurdert selv om bystyret har bedt om det. 

Geir Fredrik Sissener (H) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av Høyre: 

 Arendal bystyre ber om at reguleringsarbeidet starter så raskt som mulig for å få til en 
så rask oppstart utbygging av ny E18 som mulig. 

 Arendal bystyre ber om at det gjennomføres en evaluering av reguleringsarbeidet og 
utbyggingen av ny E18 Tvedestrand – Arendal for å få med gode læringspunkter til 
neste utbygging. I denne evalueringen må både Arendal og Tvedestrand kommuner, 
Nye Veier as, entreprenøren, samt fylkeskommunen og Fylkesmannen delta. 

 Arendal bystyre bemerker at det burde vært vedlagt en analyse av klimagassutslipp 
for bruk av veien, ikke bare bygg/drift. Bystyret ber om at dette utarbeides i 
forbindelse med reguleringsarbeidet. 

 
 
Votering 
Kommuneplanutvalgets anbefaling ble satt opp mot forslaget fra V og SV. 
Kommuneplanutvalgets anbefaling ble vedtatt med 33 (14 Ap, 8 H, 5 FrP, 3 KrF, 1 Sp, 1 Hp, 
1 Pp) mot 5 stemmer (3 SV, 2 V). 
Høyres tilleggsforslag ble vedtatt med 37 (14 Ap, 8 H, 5 FrP, 3 KrF, 2 SV, 2 V, 1 Sp, 1 Hp, 1 
Pp) mot 1 stemme (1 SV). 
 
Bystyrets vedtak  
Arendal bystyre vedtar Forslag til kommunedelplan med konsekvensutredning for E18 

Dørdal – Grimstad, med plankart, bestemmelser, planbeskrivelse og KU-

sammenstillingsrapport datert 04.09.2019, i medhold av Plan- og bygningslovens  

§ 11-15.  
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 Arendal bystyre ber om at reguleringsarbeidet starter så raskt som mulig for å få til en 
så rask oppstart utbygging av ny E18 som mulig. 

 Arendal bystyre ber om at det gjennomføres en evaluering av reguleringsarbeidet og 
utbyggingen av ny E18 Tvedestrand – Arendal for å få med gode læringspunkter til 
neste utbygging. I denne evalueringen må både Arendal og Tvedestrand kommuner, 
Nye Veier as, entreprenøren, samt fylkeskommunen og Fylkesmannen delta. 

 Arendal bystyre bemerker at det burde vært vedlagt en analyse av klimagassutslipp 
for bruk av veien, ikke bare bygg/drift. Bystyret ber om at dette utarbeides i 
forbindelse med reguleringsarbeidet. 

 
 
 
 
 
 

 

19/145 OMTAKSERING EIENDOMSSKATT -  ØK. OG 
AVTALEMESSIGE KONSEKVENSER 

 
 

Arkivsak-dok. 19/954-4 
Saksbehandler Harald Danielsen 

 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Bystyret 26.09.2019 19/145 

 
 
Rådmannens forslag til vedtak 

1. Arendal bystyre opprettholder sitt vedtak av 28.2.19 i sak 19/17 – 19/954 
 
 
 
Møtebehandling i Bystyret 26.09.2019: 
 
Møtebehandling 
Einar Krafft Myhren (SV) stilte spørsmål ved sin habilitet siden han har vært med å utarbeide 
grunnlaget for saken. Han fratrådte mens bystyret behandlet spørsmålet. Ingen 
vararepresentanter var innkalt i hans sted. Krafft Myhren ble av et enstemmig bystyre erklært 
inhabil med 37 stemmer. Saken ble deretter behandlet med 37 representanter til stede.  
 
Geir Fredrik Sissener (H) fremmet følgende alternative forslag på vegne av H og FrP: 
1. Eiendomsskatt ble innført 1/1 2000 av et knapt flertall i Arendal for å avhjelpe en 
økonomisk krisesituasjon i Arendal kommune. Intensjonen var at eiendomsskatten skulle 
være midlertidig. Det er nå gått 20 år siden innføring av eiendomsskatt. Eiendomsskatt er en 
usosial skatt som belaster privatøkonomien til huseiere på en slik måte at den bidrar til større 
forskjeller i det økonomiske handlingsrom for innbyggere i Arendal og gir næringslivet 
negative konkurransevilkår.   
2. Fra 1/1 2020 igangsettes et arbeid i Arendal Kommune for å trappe ned og avvikle 
eiendomsskatten i Arendal. 
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3. Arendal bystyre gjennomfører ingen omtaksering av eiendom i Arendal.  
Inngått avtale om omtaksering kanselleres. 
4. Arendal bystyre vil ikke øke eiendomsskatten gjennom å nytte formuesgrunnlag.   
5. Arendal bystyre vil ikke øke eiendomsskatten ved bruk av kontorjustering på 10%.  
6. Arendal bystyre vil gradvis trappe ned eiendomsskatten og til slutt fjerne eiendomsskatten. 

 
Atle Svendal (Ap) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av Ap: 
Inntektene fra eiendomsskatt skal ikke være høyere enn de samlede 
eiendomsskatteinntekter i 2019. 
 
 
Votering 
Rådmannens forslag ble satt opp mot det alternative forslaget fra H og FrP. Rådmannens 
forslag ble vedtatt med 22 (14 Ap, 3 KrF, 2 SV, 2 V, 1 Sp) mot 15 stemmer (8 H, 5 FrP, 1 Pp, 
1 Hp) 
 
Svendals tilleggsforslag ble vedtatt med 22 (14 Ap, 3 KrF, 2 SV, 2 V, 1 Sp) mot 15 stemmer 
(8 H, 5 FrP, 1 Pp, 1 Hp). 
 
 
Bystyrets vedtak  
Arendal bystyre opprettholder sitt vedtak av 28.2.19 i sak 19/17 – 19/954.  
 
Inntektene fra eiendomsskatt skal ikke være høyere enn de samlede 
eiendomsskatteinntekter i 2019. 
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